
COMISSIÓ D’ASSOCIACIONS
ACTA 1/2023-24

Lloc: Barcelona, UPF, aula 40.254 (Campus de la Ciutadella)
Data: 18 d’octubre del 2023
Hora de començament: 17.15
Hora d’acabament: 18.20

Assistència:

Assisteixen presencialment les següents persones en representació de les següents associacions:

Ada Font, Deba-t.org
Raúl Monzón, Desperta!
María de la Fuente, Desperta!
Àlex Aranda, Plataforma Universitària pel Català (PUC)
Martina Roig, Plataforma Universitària pel Català (PUC)
Ona Miró, Joventut Nacionalista de Catalunya (JNC)
Andreu Marchero, Associació d’Estudiants en Defensa de l’Educació Pública (SEPC)
Núria Garcia, United Nations Student Association of Barcelona (UNSA Barcelona)
Laia Busquets, United Nations Student Association of Barcelona (UNSA Barcelona)
Eduard Pla, Federació Nacional d’Estudiants de Catalunya (FNEC)
Ignasi Digón, Joves Ecosocialistes (JEV)
Jaume Mitjans, Associació de Representants Estudiantils Independents de la UPF (AREI)
Xavier Lamarca, European Union Society
Muriel Riera, Barcelona Debating Society (BDS)
Alice Ghencea, Barcelona Debating Society (BDS)
Melanie Akierman, Erasmus Student Network (ESN) Barcelona
Selene Miron, Associació Front d’Estudiants de Catalunya (FdE)

Assisteixen online les següents persones en representació de les següents associacions:

Artai Borrega, Jovent Republicà i Associació d’Estudiants Progressistes (AEP)
Amèlia Cillero, l’Universitari revista
Xènia Alemany Rovira, Pompeu Research Club
European Union Society
Nèlida Anguas Escobar, Espurna Feminista

També assisteixen:

Marc Velasco, Representant de les Associacions al CEUPF
Alba Torrent, Estudiant en Pràctiques al SACU

Ordre del dia:

1. Benvinguda
2. Repàs del curs 22/23
3. Què volem fer aquest curs?
4. Eleccions i intervencions
5. Precs i preguntes



Desenvolupament de la sessió:

1. Benvinguda

El representant de les associacions dona la benvinguda als assistents i explica l’ordre del dia de la
sessió. Es presenten els membres de les associacions mentre es passen una pilota.

2. Repàs del curs 22/23

Es fa una petita valoració de la Mostra d’Associacions del maig passat, especialment de l’impacte que
va tenir en el Campus del Poblenou. Es comenta que potser no va tenir tant èxit com s'esperava, i que caldria
valorar si el cost organitzatiu val la pena per l’impacte que va tenir. Dues associacions intervenen i rebaten la
proposta d’eliminar la Mostra al Campus del Poblenou a favor de mantenir-lo partícip de l’activitat. Es proposa
mantenir Poblenou però replantejar-ne el funcionament: reduir les hores que es dediquen a la seva organització,
no allargar la mostra tot el matí si no aprofitar les hores de màxima afluència d’estudiants al campus, i reduir la
presència de representants de les associacions, entre d’altres.

Es fa balanç de la millora del paper que juguen les associacions en l’àmbit universitari i de la seva
activitat als campus en els últims quatre anys.

3. Què volem fer aquest curs?

Mostra d’Associacions

S’obre debat per escollir una data per la Mostra d’Associacions del curs 23/24. Es proposa mantenir la
data del curs passat, pels voltants de maig, alagant el bon temps i el bon funcionament de l’anterior celebració.
També es proposa dur-la a terme la setmana abans dels seminaris. Finalment s’exposa la possibilitat de
realitzar-la el segon trimestre (mitjans de febrer) com a moment intermig del curs i de menys càrrega de feina
pels membres de la comunitat en relació a l’inici del curs o a l’època d'exàmens finals. Les propostes queden a
l’aire i queda pendent escollir una data concreta.

El representant de les associacions planteja la possibilitat de fer una Mostra d’Associacions a l’inici de
curs més enfocada al reclutament de nous membres i una a final de curs.

La Benvinguda

Es fa balanç de La Benvinguda del curs 23/24 i es posen sobre la taula les següents qüestions. S’exposa
la reducció de la participació de les associacions en La Benvinguda durant els últims anys i la limitació horaria
que hi ha hagut, al·legant que les carpes informatives queden fora del recorregut establert pels estudiants de nou
ingrés. Es proposa donar més protagonisme a les associacions com a element partícip de l’activitat, reivindicant
que s’incloguin en el recorregut i que es faci un repartiment horari més equitatiu on es tingui en compte l’àmbit
d’interès dels estudiants de La Benvinguda amb el de les associacions presents en l’horari corresponent. Es
planteja l’exemple de fer coincidir l’associació Deba-t.org amb els horaris de recorregut dels nous alumnes en
Ciències Polítiques i Filosofia, Política i Economia.

Cervesades

El representant de les associacions exposa la nova limitació de cervezades a dos per trimestre amb
prèvia inscripció en un formulari amb dates tancades. Es comenta que no hi ha cap associació apuntada per la
primera cervezada prevista pel 26 d’octubre i es proposa recuperar la data si ningú la pot dur a terme.



S’exposa la queixa de no haver rebut abans la informació de les cervezades limitades per organitzar una
defensa per revocar la decisió i que organitzar -la per la primera data pactada és massa just.

Pressupostos

Es planteja la necessitat de revisar el funcionament de les partides pressupostàries per falta d’eficiència
i d’una distribució equitativa. Es proposa reunir els diners sobrants de les partides en un pot comú de la
Comissió i la necessitat de reunir-se amb el SACU per organitzar entre tots els pressupostos i les partides
destinades a cada associació.

Altres

Es posa sobre la taula l’opció alternativa a les cervezades de realitzar altres projectes conjunts amb
totes les associacions que permetin recaptar recursos. Es planteja l’exemple d’un concert o un mercat de segona
mà.

4. Eleccions i intervencions

Es procedeix a celebrar les eleccions per escollir nou representant de les associacions al CEUPF. Es
presenten dos candidats: Marc Velasco i Àlex Aranda. Es descarta la necessitat de realitzar un vot de confiança i
es decideix que els candidats puguin estar presents dins l’aula quan l’oponent exposi la seva candidatura.

Abans d’iniciar la sessió l’Artadi, membre i president de dues associacions, present en format online,
demana la possibilitat de votar dues vegades en representació d’ambdues organitzacions. Sorgeixen algunes
objeccions però finalment se li concedeix el dret de presentar dos vots.

Es cedeix la dinàmica de les eleccions i el recompte de vots a l’estudiant en pràctiques al SACU, Alba
Torrent, com a persona neutra a la sala.

Candidatura Marc Velasco García

Exposa la necessitat de representar les associacions en un entorn canviant que no es pren en serio la
seva tasca. Reivindica la necessitat de lluitar per millorar aquestes relacions i planteja que un canvi de
representant suposaria un període d’adaptació i traspàs d’informació que jugaria en contra dels seus interessos.

Candidatura Àlex Aranda López

Posa èmfasi en la necessitat d’unió dins les associacions per aconseguir que se’ls prengui seriosament.
Planteja la problemàtica de la poca implicació estudiantil que hi ha a la universitat alhora de defensar les seves
causes i la necessitat de crear un espai més plural i cohesionat per fer un front més poderós i arribar a més gent.

Intervencions

S’intervé per preguntar al candidat Àlex Aranda quines propostes i prioritats posaria damunt la taula
davant el SACU i el nou rectorat, a més de saber si té algun càrrec concret dins l’associació que representa. La
resposta es relaciona amb la capacitat d’unió de les associacions per poder aconseguir objectius comuns i el fet
que no representa cap càrrec concret degut a la seva nova incorporació i la falta d’un nucli definit dins el PUC.

S’intervé per preguntar al candidat Marc Velasco quines tasques ha realitzat la Comissió durant la seva
presidència a la qual s’exposa la resposta de vetllar per la voluntat de les associacions i lluitar pels seus
interessos i representacions.



Votacions i resultats

Es procedeix a les votacions, realitzades a mà alçada, amb un vot per associació present. El recompte
de vots és el següent:

Candidatura Marc Velasco García 7 vots a favor

Candidatura Àlex Aranda López 10 vots a favor

Es proclama l’Àlex Aranda López com a nou representant de la Comissió d’Associacions al CEUPF.

Precs i preguntes:
No hi ha precs i preguntes

Exhaurit l’ordre del dia, s'aixeca acta de la reunió de la Comissió d’Associacions a les 18.20 del 18 d’octubre de
2023, el contingut de la qual queda recollida en aquesta acta de quatre pàgines, signada a continuació:


